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فراکسیون رهروان به ائتلاف اصولگرایان نمی پیوندد
یک عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس شورای اسلامی گفت که پیوستن این فراکسیون به ائتلاف اصولگرایان توجیه 
کننده عملکرد برخی جریانات تندرو حاضر در این ائتلاف بوده و به همین دلیل فراکسیون تصمیم گرفته به ائتلاف نپیوندد.
اســماعیل جلیلی اظهار کرد: معمولا ائتلاف ها برای کسب رای حداکثری تلاش می کنند اما رویکردهای تندروانه در 
طول سال های گذشته باعث شــده در بین گروه های سیاسی اصولگرا یا اصلاح طلب حد و مرزهایی مشخص شود تا 
این ها بتوانند با دوری جستن از رویکردهای تندروانه اثر مثبتی را روی افکار عمومی داشته باشند. وی افزود: جامعه هم 
از این نگاه میانه معتدل در طیف های مختلف استقبال کرده و نگاه محدودتری به گروه های تندرو وجود دارد؛ هرچند 

نبایــد فراموش کرد که تندروها هم در جامعه طرفداران خاص خود را دارند. حالا اینکه آن ها اکثریت نیســتند بحث جداگانه ای اســت. نماینده مردم 
مسجد سلیمان در مجلس تصریح کرد: در شــرایط فعلی رویکرد ائتلاف که الان در بین اصلاح طلبان و اصولگرایان در حال تشکیل است اگر منجر 
به این شــود که اقناع لازم را در افکار عمومی ایجاد کنند این شــانس را هم خواهند داشــت که حاصل این ائتلاف را برداشت کنند. در غیر این صورت 
گروه های تندرویی که در این ائتلاف ها قرار می گیرند می توانند در منظر افکار عمومی آســیب جدی باشند. جلیلی خاطرنشان کرد: یکی از دلایلی که 
شورای مرکزی فراکسیون رهروان ولایت برای پیوستن به ائتلاف اصولگرایان پاسخ منفی داد همین برداشت بود. ما در بحث و تبادل نظر در شورای 
مرکزی به این نتیجه رسیدیم که به دلیل وجود نگاه های تندروانه پیوستن به ائتلاف توجیه کننده مجموعه عملکرد تند آن ها در طول سال های گذشته 

خواهد بود که هم افکار عمومی، هم جامعه و هم مجموعه اهدافی که برای منافع ملی تعریف شده بود را تحت تاثیر رفتارهای تند قرار می دهد.

حضور مستشاری سپاه باعث کاهش تلفات مردمی در سوریه شده است
سخنگوی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: شاهد این هســتیم که بعد از حضور مستشاری سپاه در سوریه هم 
موفقیت های ارتش در مبارزه با تروریسم افزایش پیدا کرده و هم تلفات مردمی رو به کاهش بوده است. سردار رمضان 
شریف در مصاحبه  با رادیو گفت و گو در مورد علت هجمه های اخیر از سوی رسانه های غربی به سپاه پاسداران و نقش 
آن در سوریه گفت: نقش مستشاری سپاه در پیروزی های اخیر در مبارزه با تروریست ها تعیین کننده بوده و این پیروزی 
برای مخالفان جریان مقاومت ناراحت کننده و گران بوده اســت. وی با بیان اینکه این پیروزی ها باعث ایجاد انشقاق 
و اختلاف در بین گروههای تروریســتی شده اســت تصریح کرد:  پیروزی میدانی در جنگ با تروریست ها باعث کسب 

پیروزی در عرصه  سیاسی نیز شد چنانچه چندی پیش مجددا شورای امنیت سازمان ملل قطعنامه ای علیه داعش تصویب کرد و هرگونه کمک مالی 
به داعش را ممنوع اعلام کرد. این مقام مسئول در سپاه پاسداران با بیان اینکه جریان حامی تروریست ها وقتی با این دستاوردها مواجه شده اند تلاش 
کردند که با فضا سازی علیه سپاه پاسداران یک نفس مصنوعی برای تروریست ها ایجاد کنند ادامه داد:  آنها اخبار نادرستی در مورد حضور مستشاری 

سپاه منتشر کردند تا به این نحو روحیه مضاعفی به تروریست ها بدهند.
شــریف با رد برخی از اخبار مبنی بر این که حضور مستشاری سپاه در سوریه کاهش پیدا کرده و یا این که سپاه نیروهای مستشاری خود را از این کشور 
بیرون آورده اســت گفت: علی رغم تمام این جو سازی ها سپاه همچنان به کمک مستشاری خود به مردم و ارتش سوریه ادامه می دهد و تغییر خاصی 

در استراتژی سپاه در این ارتباط ایجاد نشده است.

 کاری به کنگره 
نداریم

وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به قانون مصوب 
کنگره آمریکا برای محدودیت سفر به این کشور در 
صورت سفر به ایران گفت: اگر عین قانون مصوب 

کنگره رفتار شود، حتما نقض برجام خواهد بود.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان ظهر 
امروز در نشســت خبری مشــترک با لوندگ سورو 
ســورن وزیر امور خارجه مغولســتان کــه به تهران 
ســفر کرده اســت، در پاسخ به ســئوال خبرنگاری 
درباره تاثیــر مصوبه اخیر کنگــره آمریکا بر حضور 
شــرکای اقتصادی در ایران با توجه به محدودیتی 
که برای ســفر به ایران تعیین کرده اســت، اظهار 
داشــت: همان طور که قبلا اعــلام کرده ایم، ما با 
دولت آمریکا به عنوان نماینده کل این کشور بحث 

می کنیم و کاری به کنگره نداریم.
وی تصریح کرد: دولت آمریکا وظایف مشــخصی 
را بر اساس ضوابط موجود برعهده دارد و این خود 
دولت آمریکاســت که باید مشکلات داخلی خود را 
به هر روشی که می داند حل کند؛ این قاعده روابط 
بین الملل است که تصمیم گیری داخلی نمی تواند 

تعهدات بین المللی را از دوش یک کشور بردارد.
وزیر امور خارجه کشــورمان ادامه داد: اینکه وزیر 
امور خارجه آمریکا رسما اعلام کرده است که اجازه 
ایجاد مشــکل در اجرای برجــام را نمی دهند، این 
اعلام یک سیاســت از ســوی دولت آمریکاست و 

باید دید چگونه اجرا می شود.
ظریف تاکید کرد: اگر عین قانــون مصوبه کنگره 
رفتار شــود، حتما نقض برجام خواهد بود، اما اگر 
دولــت از امکانات خود بــرای اجرای ایــن قانون 
اســتفاده کند، باید ارزیابی کرد کــه آیا نقض برجام 

صورت گرفته یا خیر.
وی همچنیــن در رابطــه بــا مکاتبــه روز گذشــته 
هیات رئیســه کمیســیون امنیت ملــی مجلس با 
شورای عالی امنیت ملی درباره این مصوبه کنگره 
آمریکا و نقض برجام، عنــوان کرد: هیات نظارت 
شــورای عالی امنیت ملی که بر اســاس نامه مقام 
معظم رهبری تشــکیل شــده، مســئول نظارت بر 
حســن اجرای برجام اســت و حتما نامه کمیسیون 
امنیــت ملــی مجلــس در اولیــن جلســه هیــات 
نظــارت به اطلاع اعضا خواهد رســید و این هیات 

تصمیم گیری می کند.
وزیر امور خارجه کشــورمان با اشــاره به دیدار خود 
بــا جان کری وزیر امــور خارجه آمریــکا در ۱۰ روز 
گذشــته و در نیویورک، به دههــا ایمیل و تماس از 
طــرف مذاکره کنندگان غربی بــا همکاران وی در 
وزارت خارجه اشــاره کرد و گفــت: اعضای ۵+۱ 
منافع زیادی دارند کــه مانع اجرای این تصمیمات 

تبعیض آمیز هستند.
ظریــف تاکید کرد: مــا همه این مســائل به هیات 
نظارت بــر اجــرای برجــام گــزارش خواهیم داد 
 و ایــن هیــات تصمیم گیــری می کند که چــه باید 

بکنیم.
مــا  ســفارتخانه های  کــرد:  تصریــح  ظریــف 
تســهیل کننده روابط هستند و این را رسالت وزارت 
امور خارجه می دانیم که در زمینه توسعه اقتصادی 

فعال باشد.
وی بــا بیــان اینکه اهداف خــود را در دیپلماســی 
اقتصــادی محــدود نمی کنیــم، اظهار داشــت: 
اولویــت مــا در حــال حاضــر توســعه روابــط بــا 
همســایگان اســت، به ویــژه در شــرایط امروز که 
منطقه بــا خطر جدی افــراط گرایی روبرو اســت، 
 در ایــن زمینــه برنامه هایــی را در دســت اجــرا 

داریم.

اصولگرایان یک قدم تا ائتلاف بزرگ

ائتلاف بزرگ اصولگرایان، هدف بخش بزرگی از اصولگرایان است. هدفی که 
در این ماه ها با کارشــکنی دو سر طیف بزرگ این جریان سیاسی، گاهی بیشتر 
به آرزو شباهت دارد تا هدفی دست یافتنی. درواقع به نظر می رسد جبهه پایداری 
و فراکســیون رهروان همچنان دارند ساز خود را می زنند و آمال گروهی خود را 
بر هویــت اصولگرایی ترجیح می دهند؛ هرچند آن هــا نه تنها همچنان خود را 

اصولگرا، بلکه اصولگرای اصیل می دانند.
برخی از آن هــا امروز نیز در اظهار نظرهایی به کوبیــدن بر طبل جدایی خود از 
ائتلاف ادامه داده اند. حمید رسایی که پیش تر عضو جبهه پایداری بود و بعد از 
جداشــدن نیز همچنان رابطه نزدیکی با آن ها دارد، امروز گفته است که سران 
اصولگرا باید خواســت های »بدنه« را در ائتلاف درنظــر بگیرند، وگرنه ائتلاف 
موفقی نخواهند داشــت. اظهار نظری که وقتی در کنــار دیگر گفته های این 
نماینده تندروی مجلس می گذاریم، به نظر می رســد منظور از »بدنه« در آن، 
نه به معنای واقعی کلمه بدنه اصولگرایی کــه به معنای جبهه پایداری و طیف 
تندروی اصولگرایان اســت. موضوعی که باز هم از آن بوی چیزی به مشام می 
رسد که اعضای پایداری پیش تر نیز بارها به آن متهم شده اند: »زیر میز زدن«. 
چراکه چنین حرفی اکنون و در زمانی زده شده است که  ائتلاف اصولگرایان در 

آستانه اعلام موجودیت است و قرار است فقط یک لیست بدهد.
به جز رسایی، اعضای رهروان نیز امروز در اظهار نظرهایی از طرفی از نپیوستن 
این فراکســیون به ائتلاف گفته اند و از طرف دیگر تشکیل این ائتلاف را اساسا 
نشدنی خوانده اند. حرف هایی که در ســکوت تمام نشدنی لاریجانی گفته می 

شود؛ هرچند او تشکیل حزب را فعلا منتفی اعلام کرده است.
با این حال به نظر نمی رســد آن هایی که در پی تشــکیل ائتلاف بزرگ هستند، 
از پای بنشــینند. آن ها ماه هاست که در جلســات متعدد با بزرگان و نمایندگان 
گروه های مختلف اصولگریایی درحال رایزنی برای هدفشــان هستند. آن ها 
همچنان امیدوارند و معتقدند که این ائتلاف عملی است و اصولگرایان این بار 

دیگر اشتباه دو سال پیش را تکرار نخواهند کرد.

زمانی وحدت می شود که بدنه راضی باشد
حمید رســایی نماینده مردم تهران امروز و پس از ثبت نام در انتخابات مجلس 
درباره مسئله وحدت اصولگرایان گفت: زمانی وحدت شکل می گیرد که وحدت 
در منش ها و ارزش ها شکل گرفته باشد. اگر در حقیقت این وحدت به جمع بندی 
رسد و به شکلی باشد که به بدنه نسبت به آن سوال و اما و اگر نداشته باشد طبیعتا 

نتایج خوبی را به همراه خواهد داشت. وی تاکید کرد: در انتخابات پیش رو باید 
افراد به وحدتی برسند که بدنه قانع شود و اگر بدنه جریان اصول گرایی نسبت به 

گزینه ها سوال داشته باشد، وحدت نتیجه مطلوب نخواهد داشت.
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: بنده در مجلس قبلی مستقل عمل کردم 
و جایی که احساس کردم باید سوال کنم سوال خود را مطرح کردم. در مجلس 
آینده نیز چنانچه رای مردم را کسب کنم با همان هویت مستقل فعالیت می کنم. 
چنانچه مستقل ثبت نام کرده ام و در انتخابات نیز مستقل پای کار آمدم. گرچه از 
جریان اصولگرایی به حساب می آیم اما در مجلس به تکلیف خود عمل می کنم 

و هر جا لازم باشد سوال، نقد و یا حمایت می کنم.
وی ادامه داد: طبیعتا اکنون لیست های بسیاری مطرح است، اما بنده به عنوان 
یک شخص مســتقل که در هیچ حزب، گروه و تشکل حزبی به صورت رسمی 
نیستم، به عنوان فرد مستقل ثبت نام می کنم. نماینده مردم تهران در عین حال 
گفت: در آینده لیست هایی مطرح می شود که اگر از جهت مبانی با آنها مشکلی 

نداشته باشم در آن لیست ها نیز حضور پیدا می کنم. 
حجت الاسلام رسایی درباره جلسات سه گانه موتلفه، پایداری و ایثارگران یادآور 
شد: این جلسات شــاید بتواند به نتیجه برســد، اما فعالیت های اجتماعی نیاز 

به همگرایی دارد و به هر میزان کار جمعی همگراتر باشد، نتیجه خواهد داد.

با تندروها ائتلاف نمی کنیم
بهروز نعمتی عضو فراکســیون رهروان ولایت نیز تصریح کرد: ما با تعدادی از 
تندروهای مجلس نمی توانیم به توافق برسیم. وی گفت: حضور رهروان ولایت 
در شورای مرکزی ائتلاف اصولگرایان منتفی نیست٬ اما باید این موضوع همگن 
باشد. نعمتی خاطرنشان کرد: تا این لحظه که نه آقای لاریجانی و نه نماینده وی 
در شورای مرکزی ائتلاف اصولگرایان حضور نداشتند٬ این موضوع هم وجود 
دارد که به دلیل وجود یکسری تندروها لاریجانی و رهروان به این شورا نمی رود.
اسماعیل جلیلی دیگر عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس شورای اسلامی 
نیز گفت که پیوستن این فراکسیون به ائتلاف اصولگرایان توجیه کننده عملکرد 
برخی جریانات تنــدرو حاضر در این ائتلاف بوده و به همین دلیل فراکســیون 
تصمیم گرفته به ائتلاف نپیوندد. وی تاکید کرد: معمولا ائتلاف ها برای کسب 
رای حداکثــری تلاش می کنند امــا رویکردهای تندروانه در طول ســال های 
گذشــته باعث شــده در بین گروه های سیاســی اصولگرا یا اصلاح طلب حد و 
مرزهایی مشخص شود تا این ها بتوانند با دوری جستن از رویکردهای تندروانه 

اثر مثبتی را روی افکار عمومی داشته باشند. او تاکید کرد که باید عکس العمل 
افکار عمومی نسبت به ائتلاف ها سنجیده شود تا مشخص شود آیا مردم از این 

ائتلاف ها استقبال می کنند یا از آن دوری می جویند.
همچنین حســن بیادی فعال سیاســی نزدیــک به محمد باقــر قالباف، دیگر 
اصولگرایی که برای حضور در ائتلاف از او دعوت شــده اســت، امروز گفت: با 
روحیه ای که من ازایشان خبردارم آقای قالیباف با احزاب و گروه ها و کسانی که 
تمامیت خواه وافراطی هستند تن به همکاری نخواهد داد، حتی در حول محور 
آقای موحدی کرمانی چرا که ایشــان باهوشــی که دارند از همین الان نتیجه 
برای شــان قابل پیش بینی خواهد بود. وی تاکید کرد: ائتلاف با پایداری برای 
هیچ گروهی مثبت نخواهد بود. پایداری یك جبهه انحرافی است که از دل دولت 

آقای احمدی نژاد به وجود آمده و پایدار هم نخواهد ماند.

مشکلی در وحدت اصولگرایان وجود ندارد
با وجود ایــن اظهارنظرها امروز برخی اصولگرایان بر دســتیابی به تفاهم برای 
ائتلاف تاکید کردند. بیژن نوباوه وطن نماینده مردم تهران در پاسخ به این سوال 
که عده ای می گویند که ائتلاف اصولگرایی آقای لاریجانی را کنار زد،  گفت: این 

حرفها در هنگامه انتخابات زیاد زده می شود ولی صحیح نیست. 
این عضو جبهه پایداری در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه دبیر کل موتلفه 
اسلامی می گوید که نمی توان اختلاف پایداری با آقای لاریجانی را کتمان کرد، 
تصریح کرد: اختلاف در چه؟ اختلاف در مبنا یا اختلاف سلیقه؟ ما هیچ اختلاف 
مبنایی نداریم ولی اختلاف سلیقه ممکن اســت وجود داشته باشد که طبیعی 
اســت. آقای لاریجانی یک نفر اســت جریانی ندارد. آقای قالیباف هم اینگونه 
است، اینها فرد هستند. نوباوه وطن درباره فعالیت جبهه پایداری گفت: پایداری 
فعالیت جداگانه نخواهد داشت و به عنوان یکی از پایه های ائتلاف اصولگرایی 

فعالیت خواهد داشت.
حجت الاسلام حســین ابراهیمی عضور جامعه روحانیت مبارز نیز تاکید کرد: 
در حال حاضر هیچ اصول گرایی خارج از اصول گرایی نداریم. ابراهیمی با بیان 
اینکه تا کنون هیچ مشــکلی در اصل وحدت اصول گرایی وجود نداشته است، 
افزود: آقای لاریجانی، قالیباف و ولایتــی در حال حاضر در متن اصول گرایی 
هستند. وی افزود: در کل جریانات اصول گرایی هنوز کسی به صورت تک تک 
اعلام موضع نکرده و بنابر این است که سخن گو مصوبات شورا به اطلاع مردم 

برساند و نیاز به اعلام تک تک شورای مرکزی ائتلاف اصول گرایان نیست.

پیگیری روزواکنش روز

جناح ها و احزاب سرمایه ملی کشورند
دکتر محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در نشست با اعضای شورای مرکزی جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی با تاکید بر لزوم فعالیت های حزبی بیان داشتند: فعالیت افراد در احزاب 
به منظور آمادگی برای به عهده گرفتن مســئولیت های خطیر کشــور یک ضرورت می باشد. ایشان افزودند: با توجه به اینکه حزب و فعالیت های حزبی، رکن اصلی مردمسالاری می باشد و نیز اینکه جناح ها و 
احزاب، ســرمایه ملی برای کشور هســتند لذا باید اینگونه فعالیت ها را تقویت کرد.  دکتر رضایی در ادامه بیان کردند کادرسازی و تربیت افراد جهت تصدی پست های مهم مملکتی و خدمت به کشور، 

سوای نتیجه ای که فعالیت احزاب در به دست آوردن قدرت می تواند داشته باشد خود یک موفقیت بزرگ به حساب می آید.
ایشــان افزودند: احزاب می توانند با فعالیتهای سازنده و مثبت خود باعث تشویق حضور مردم در صحنه شوند. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش دیگری از سخنان خود، با حمایت از 
ائتلاف اصولگرایان، شرکت در جلسات هماهنگی برای به دست آمدن وحدت بیشتر اصولگرایان را مفید ارزیابی کردند. دکتر رضایی در پایان با تاکید بر حرکت در مسیر انقلاب، از برگزاری هر چه 

بیشتر این جلسات به منظور حفظ و دستیابی به اصول و اهداف انقلاب استقبال کردند.

سیاسی


